
PROTOKÓŁ Nr LXXIII/2023

z przebiegu LXXIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 30 listopada 2023 r.

od godziny 1200 do 1350 w Sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska, 

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzysk,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

 Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Adam Smełsz - Inspektor ds. informatyki

 Klaudia Mrotek – Podinspektor ds. promocji.

Inni goście:

 Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

 Przewodniczący Zarządu Osiedli w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3,

Porządek sesji:   

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2023-2034;

3) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi;
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4) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  statutu  Jednostki  Gospodarki  Komunalnej 

w Wyrzysku.

5) przyjęcia  projektu  uchwały zmieniającej  uchwałę  w sprawie  określenia  zasad udzielania 

dotacji na sfinansowanie  prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków;

6) przyjęcia  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych 

zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu  spłaty  lub  rozkładania  na  raty 

należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie 

Wyrzysk  oraz  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania 

organów uprawnionych do udzielania tych ulg;

7) zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego określenia warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych;

8) ustalenia  zasad  przeznaczenia  do  sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  oddanych 

w  użytkowanie  wieczyste  oraz  szczegółowych  wytycznych  sprzedaży  nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych;

9) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie zasad i  trybu postępowania 

o udzielenie spółkom wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczenia;

10) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie zasad i  trybu postępowania 

przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na dofinansowanie kosztów inwestycji 

związanej z usuwaniem, transportem, unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest, 

kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania;

11) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie zasad i  trybu postępowania 

przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na realizację przedsięwzięć z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania 

i sposobu jej rozliczania;

12) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie zasad i  trybu postępowania 

przy  udzielaniu  dotacji  z  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  realizację  zadań  polegających 

na wymianie źródeł ciepła na proekologiczne urządzenia grzewcze;

13) Programu  współpracy  Gminy  Wyrzysk  z  organizacjami  pozarządowymi,  kościelnymi 

osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami  jednostek 

samorządu  terytorialnego  działającymi  na  obszarze  Gminy  Wyrzysk  w  sferze  zadań 

publicznych na rok 2024;

14) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 

2024 r;
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15) obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały VI/46/2015 Rady Miejskiej 

w Wyrzysku w sprawie poboru podatków w drodze inkasa.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

9. Wolne głosy

10. Informacja  o  wynikach  analizy  oświadczeń  majątkowych  za  rok  2022  (część  niejawna 

sesji):

1) informacja Burmistrza o złożonych oświadczeniach przez: Zastępcę Burmistrza, Skarbnika 

Gminy,  Sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  osoby  zarządzające 

gminnymi  osobami  prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  administracyjne  w  imieniu 

burmistrza,  

2) informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku dot. oświadczeń majątkowych 

radnych,

3) informacja  Wojewody  Wielkopolskiego  dot.  złożonych  oświadczeń  przez  Burmistrza  

i Przewodniczącego Rady,

4) informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pile dot. oświadczeń majątkowych za 2022 

rok złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady – część niejawna sesji zgodnie 

z art. 294 § 4 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. - Ordynacja podatkowa (Dz.U. z 2022 r., 

poz. 2651 z późn. zm.). 

11. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, 

tj.  98,3%  ustawowego  składu  rady  (na  dzień  dzisiejszy).  Nieobecny  radny  Piotr  Wiesław 

Radwański. 

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad. 

W  dalszej  części  Przewodniczący  obrad  zapytał,  czy  są  jakieś  wnioski  do  przedstawionego 

porządku obrad.
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Wniosków nie zgłoszono. 

Ad.4  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący  Rady  zaproponował,  aby  protokół  z  poprzedniej  sesji  został  przyjęty  bez 

wcześniejszego odczytywania, ponieważ był dostępny do wglądu w Biurze Rady.

Głosowanie  w sprawie  przyjęcia  protokołu  z  LXXII  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku,  która 

odbyła się w dniu 25 października 2023 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

Ad.  5.  Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że takie sprawozdanie zostało sporządzone przez 

Burmistrza  Wyrzyska  i  przekazane  do wszystkich  radnych.  W związku z  tym Przewodniczący 

obrad zapytał, czy ktoś z obecnych radnych chciałby zabrać głos.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w dniu 21 października br. nastąpiło przekazanie samochodu 

dla  jednostki  w  Dębówku  z  Osieka  nad  Notecią  i  podpisanie  porozumienia  z  Panem Wójtem 

Krzysztofem Rutkowskim, a w dniu 3 listopada zostało oficjalne przekazanie. W związku z tym 

radny zapytał, czy na zbyciu były 3 samochody, czyli dwa Żuk-i i jeden Wan oraz czy zostały 

przekazane w ramach współpracy,  czy sprzedane? Wyjaśniając  radny dodał,  że  z  pozyskanych 

informacji  dowiedział  się,  że  Wan  został  wyceniony  na  15  tys.  zł,  a  nie  wie,  co  stało  się

z pozostałymi dwoma samochodami.

Burmistrz Wyrzysk – Bogusława Jagodzińska powiedziała, że strażacy, którzy przekazali trzy swoje 

samochody doskonale wiedzą  w jaki sposób te trzy samochody zostały przekazane lub sprzedane. 

Wyjaśniając Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że na trzy samochody, czyli z Kościerzyny Wielkiej, 

Bąkowa i z Osieka nad Notecią został ogłoszony przetarg. Oferent zainteresowany samochodem

z Osieka nad Notecią  wycofał  się  z  przetargu.  Natomiast  dwa pozostałe  samochody w drodze 
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przetargu  zostały  sprzedane  osobom  prywatnym,  gdzie  dokumenty  są  do  wglądu.  Zgodnie

z operatem szacunkowym  zostały one sprzedane po cenie nie niższej, czyli po 5 tys. zł każdy. 

Kontynuując Burmistrz Wyrzyska dodała, że w związku z wycofaniem się oferenta na samochód

z  Osieka  nad  Notecią,  Wójt  Gminy  Białośliwie  zwrócił  się  o  zakup  samochodu  w  trybie 

bezprzetargowym, ale warunkiem było to, iż będzie służył celom publicznym i gaśniczym, czyli

w tzw. obrocie ratowniczo-gaśniczym. Samochód został wyceniony na kwotę 15 tys. zł i taką też 

kwotę  zapłaciła  Gmina  Białośliwie,  gdzie  stosowne  porozumienie  zostało  podpisane,  a  kwota 

wpłynęła na konto. W związku z tym, że takie porozumienia z Ochotniczymi Strażami Pożarnymi, 

które  to  miały  wskazane  samochody,  to  wszystkie  trzy  jednostki  otrzymały  środki  na  swoje 

potrzeby.  Kończąc  Burmistrz  Wyrzyska  dodała,  że  takie  działania  prowadzi  pracownik 

merytoryczny, ale jak wiadomo jednostka w Bąkowie i w Kościerzynie Wielkim otrzymały po 5  

tys. zł, a jednostka w Osieku nad Notecią 15 tys. zł. 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 r.;

Przewodniczący Rady – Roman Łuka otworzył dyskusję nad danym punktem. 

Teresa Mikołajczak -  Skarbnik Gminy powiedziała,  że w dniu wczorajszym na adresy mailowe 

radnych została przekazana autopoprawka, która m.in. związana jest z otrzymaniem dotacji celowej 

na dofinansowanie imprezy kulturalnej pn. ,,Kiermasz Bożonarodzeniowy” otrzymanej z Powiatu 

Pilskiego  w  wysokosći  3  tys.  zł.  Ponadto  zostały  wprowadzone  dodatkowe  środki  związane

z  dodatkiem  gazowym  w  wysokości  550,71  zł,  co  zostało  zarówno  wprowadzone  po  stronie 

dochodów jak i wydatków i nie wpływa to na wynik budżetu. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 rok. 

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Wyrzysk 

na 2023 r.wraz z autopoprawką

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, 1 głosem ,,wstrzymującym”  Rada podjęła uchwałę Nr 

LXXIII/653/2023, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka dodał,  że  wszystkie  projekty  uchwał  były  szeroko 

dyskutowane podczas posiedzeń wszystkich Komisji, które odbyły się w dniu 28.11.2023 r.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2023-2034;

Przewodniczący Rady – Roman Łuka otworzył dyskusję nad danym punktem.

Skarbnik  Gminy – Teresa Mikołajczak  powiedziała,  że  przesłanej  autopoprawce w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej występuje taka sama sytuacja, jak w przypadku zmian w budżecie na 2023 

rok,  która  związana  jest  ze  środkami  na  ,,Kiermasz  Bożonarodzeniowy”  oraz  z  przyznanym 

dodatkiem  gazowym.  Dokładnie  zmiany  zostały  wprowadzone  w  załączniku  nr  1  do  projektu 

uchwały, a projekt uchwały jest pokłosiem zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 rok. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2023-

2034.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  nad  uchwałą zmieniająca  uchwałę  w  sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2023-2034 wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

6



Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 13 głosami „za” i 1 głosem ,,wstrzymującym ” Rada podjęła uchwałę Nr 

LXXIII/654/2023, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3)  pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi;

Przewodniczący Rady – Roman Łuka otworzył dyskusję nad danym punktem.

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą w sprawie  pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za” Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/655/2023, która 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Jednostki Gospodarki Komunalnej w 

Wyrzysku;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że uchwała dotyczy uporządkowania 

spraw związanych z Jednostką Gospodarki Komunalnej w Wyrzysku, które do tej pory znajdowały 

się  w dziale  urzędu,  a  dotyczyły m.in.  zakupu koszty,  czy innych urządzeń komunalnych oraz 

utrzymania  cmentarza  wojennego.  W  tej  chwili  wszystkie  wskazane  tematy  przechodzą

do  Jednostki  Gospodarki  Komunalnej  w  Wyrzysku,  która  defakto  wykonywała  praktycznie 

wszystkie te czynności, a tylko urząd je opłacał. W związku z tym wszystkie płatności i zakupy 

przechodzą do  Jednostki Gospodarki Komunalnej w Wyrzysku. Ponadto temat odśnieżania, jako 

zapytanie ofertowe przygotowywane na Sołectwa, gdzie również będzie przygotowywane to przez 

JGK. Kończąc Burmistrz Wyrzyska dodała,  że nadal Jednostka Gospodarki Komunalnej będzie 

odśnieżała Wyrzysk i  Osiek nad Notecią,  a na pozostałe obszary zostanie przygotowana oferta, 

która wyłoni wykonawcę na kolejny rok. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  statutu  Jednostki  Gospodarki  Komunalnej 

w Wyrzysku.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  nad  uchwałą zmieniającą  uchwałę  w  sprawie 

uchwalenia statutu Jednostki Gospodarki Komunalnej w Wyrzysku.

Wyniki głosowania

 Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
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Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/656/2023, która 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka dodał,  że  jak widać żywotność tabletów się  wyczerpuje  

i będzie należało pomyśleć o ich modernizacji albo wymianie. 

5) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na sfinansowanie  prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Kamila  Bąk  –  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk powiedziała,  że  na  dzisiejszej  sesji 

wywoływanych jest 6 projektów uchwał, które obowiązują do 31 grudnia 2023 roku w związku z 

obowiązywaniem Rozporządzenia Komisji Europejskiej nr 1407/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku 

w  sprawie  pomocy  de  minimis.  Na  mocy  tych  sześciu  uchwał  można  udzielać  dotacji  dla 

podmiotów i osób prywatnych na różne zadania, a żeby móc udzielać dotacji od stycznia przyszłego 

roku  po  wygaśnięciu  rozporządzenia  zachodzi  konieczność  wywołania  projektów  uchwał

i wydłużenia terminu do 30 czerwca 2024 roku. W związku z tym został przedłożony stosowny 

projekt uchwały w procedowanym punkcie oraz taka sama sytuacja wystąpi w podpunkcie 6, 9, 10, 

11 i 12. Kończąc Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk dodała, że zostały przygotowane stosowane 

projekty uchwał, aby móc od nowego roku udzielać dotacji oraz pozyskać zgody odpowiednich 

instytucji w celu przedłożenia Wysokiej Radzie stosownych projektów uchwał w celu udzielania 

określonych dotacji dla instytucji i osób fizycznych. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji  na  sfinansowanie  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r. 
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą w sprawie przyjęcia projektu uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  na  sfinansowanie   prac 

konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru 

zabytków.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/657/2023, która 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

6)  przyjęcia  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych 

zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu  spłaty  lub  rozkładania  na  raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Wyrzysk 

oraz  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy  publicznej

w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów 

uprawnionych do udzielania tych ulg;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i  trybu umarzania,  odraczania terminu spłaty lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie  Wyrzysk  oraz  jej 

jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,

w  których  ulga  będzie  stanowić  pomoc  publiczną  oraz  wskazania  organów  uprawnionych

do udzielania tych ulg.
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Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą w sprawie przyjęcia projektu uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania, 

odraczania  terminu  spłaty  lub  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  mających  charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Wyrzysk oraz jej jednostkom organizacyjnym, warunków 

dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  będzie  stanowić  pomoc 

publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/658/2023, która 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

7) zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego określenia warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  zobowiązania  organu  wykonawczego  do  indywidualnego  określenia  warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.
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Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  zobowiązania  organu 

wykonawczego  do  indywidualnego  określenia  warunków sprzedaży  nieruchomości  gruntowych

na rzecz ich użytkowników wieczystych.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/659/2023, która 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

8)  ustalenia  zasad  przeznaczenia  do  sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  oddanych 

w  użytkowanie  wieczyste  oraz  szczegółowych  wytycznych  sprzedaży  nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

ustalenia zasad przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie 

wieczyste  oraz  szczegółowych  wytycznych  sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  na  rzecz  ich 

użytkowników wieczystych.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą w  sprawie  ustalenia  zasad 

przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 

szczegółowych  wytycznych  sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  na  rzecz  ich  użytkowników 

wieczystych.
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Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/660/2023, która 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

9) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

o udzielenie spółkom wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczenia;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

o udzielenie spółkom wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczenia.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listoapa 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą  w sprawie przyjęcia projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania o udzielenie spółkom wodnym dotacji 

z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczenia.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
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Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/661/2023, która 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

10) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

przy udzielaniu  dotacji  z  budżetu Gminy Wyrzysk na dofinansowanie  kosztów inwestycji 

związanej  z  usuwaniem,  transportem,  unieszkodliwianiem wyrobów zawierających  azbest, 

kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na dofinansowanie kosztów inwestycji związanej 

z usuwaniem, transportem, unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest, kryteriów wyboru 

inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą  w sprawie  przyjęcia projektu uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zasad i  trybu postępowania  przy udzielaniu  dotacji  z  budżetu 

Gminy  Wyrzysk  na  dofinansowanie  kosztów  inwestycji  związanej  z  usuwaniem,  transportem, 

unieszkodliwianiem  wyrobów  zawierających  azbest,  kryteriów  wyboru  inwestycji

do dofinansowania i sposobu jej rozliczania.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/662/2023, która 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

11) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

przy  udzielaniu  dotacji  z  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  realizację  przedsięwzięć  z  zakresu 

ochrony środowiska i  gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania 

i sposobu jej rozliczania;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony 

środowiska i  gospodarki wodnej,  kryteriów wyboru inwestycji  do dofinansowania i  sposobu jej 

rozliczania.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą  w sprawie  przyjęcia projektu uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zasad i  trybu postępowania  przy udzielaniu  dotacji  z  budżetu 

Gminy Wyrzysk na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, 

kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania  i sposobu jej rozliczania.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)
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Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/663/2023, która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

12) przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

przy  udzielaniu  dotacji  z  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  realizację  zadań  polegających 

na wymianie źródeł ciepła na proekologiczne urządzenia grzewcze;

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  ww.  punktem  i  dodał,  że  nie  dalej  jak  w  dniu  

dzisiejszym jeden z mieszkańców zgłosił się i poczynił uwagę, iż w gminie w okresie zimowym 

występuje bardzo duże zadymienie. Kontynuując Przewodniczący Rady powiedział, że zgadza się

z tym, a w tym momencie podejmowana jest uchwała w sprawie eliminacji takiego zagrożenia.  

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia projektu uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zasad i  trybu postępowania  przy udzielaniu  dotacji  z  budżetu 

Gminy Wyrzysk na realizację zadań polegających na wymianie źródeł ciepła na proekologiczne 

urządzenia grzewcze.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą w sprawie przyjęcia projektu uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zasad i  trybu postępowania  przy udzielaniu  dotacji  z  budżetu 

Gminy Wyrzysk na realizację zadań polegających na wymianie źródeł ciepła na proekologiczne 

urządzenia grzewcze.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)
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Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/664/2023, która 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

13)  Programu  współpracy  Gminy  Wyrzysk  z  organizacjami  pozarządowymi,  kościelnymi 

osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami  jednostek 

samorządu  terytorialnego  działającymi  na  obszarze  Gminy  Wyrzysk  w  sferze  zadań 

publicznych na rok 2024;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  Programu współpracy Gminy Wyrzysk z organizacjami pozarządowymi, kościelnymi 

osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami  jednostek  samorządu 

terytorialnego działającymi na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 2024.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w nad uchwałą  w sprawie  Programu współpracy 

Gminy Wyrzysk z organizacjami pozarządowymi, kościelnymi osobami prawnymi i jednostkami 

organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami  jednostek  samorządu  terytorialnego  działającymi

na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 2024.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański
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W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXIII/665/2023, która 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

14) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 

2024 r;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że ma pytanie do Pana Przewodniczącego i do członków Komisji 

Rewizyjnej,  gdyż  dopiero  w miesiącu  maju  została  zaplanowana  kontrola  przyłącza  gazowego

w Osieku nad Notecią.  Wyjaśniając radny dodał,  że  będzie  już nowa rada,  gdyż jak wiadomo

w kwietniu 2024 rok mają odbyć się wybory do samorządu, a powinna dokonać tego rozliczenia 

obecna rada.  W związku z tym radny powiedział, że wskazany punkt powinien zostać przełożony 

na styczeń 2024 roku. Następnie radny powiedział, że wyciągnął protokoły z odbytych posiedzeń 

kontrolnych Komisji Rewizyjnej, gdzie Komisja Rewizyjna podejmowała zadania od stycznia do 

maja w różnym zakresie i jak można pracować w czasie 1 godziny i 50 minut oraz co w tym czasie  

można stwierdzić.  

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że omawiany jest punkt dotyczący zatwierdzenia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2024 r. i prosiłby aby się nad tym skupić. Natomiast 

w punkcie: Wolne głosy można dokonywać takich zgłoszeń i wyrażać swoje zdanie.  

Radny  Stefan  Wełniak skierował  pytanie  do  Pana  Mecenasa,  czy  Przewodniczący  Rady  może 

zabierać głos radnemu, kiedy nie dokończy swojej myśli?

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka  powiedział,  że  głosu  nie  odbiera,  gdyż  daje  możliwość 

wypowiedzenia się ale na temat w odpowiednim punkcie porządku obrad. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że jego zdaniem są to niedowartościowane kontrole i przyszła

do niego osoba, która powiedziała, że się na tym nie zna, to jak trzeba to przychodzi na posiedzenie 

Komisji. 

Radca Prawny – Ireneusz Subczyński  powiedział, że o to co pytał Pan radny, to kwestia została 

uregulowana w statucie i w paragrafie 31 i 32, gdzie przepis paragrafu 31 ust. 4  mówi o tym, iż Pan 

Przewodniczący może zabierać  głos  w każdym momencie  obrad.  Natomiast  paragraf  32 ust.  1 

mówi o tym, iż Przewodniczący czuwa nad sprawnym przebiegiem, a zwłaszcza nad zwięzłością 

wystąpień  radnych oraz innych osób uczestniczących w sesji. Ponadto ust. 2 tego samego paragrafu 

stanowi o tym, że Przewodniczący może czynić radnym uwagi dotyczące tematu, formy i czasu 

trwania ich wystąpień, a w szczególnie uzasadnionych przypadkach przywołać mówcę „do rzeczy”. 

W związku z tym takie przepisy porządkowe dają dość dużą swobodę Panu Przewodniczącemu,

co jest również uregulowane w przepisach, gdzie orzecznictwo wskazuje, iż funkcja ,,policjanta 

sesyjnego”, to jest funkcja przewodniczącego czyli kogoś kto dysponuje prawami, które wykraczają 

poza inna działania czy możliwości radnych. 
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Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka  powiedział,  że  nazwa  ,,policjanta  sesyjnego”  bardzo  się 

podoba  i  czuje  się  w  obowiązku,  aby  pilnować  każdej  wypowiedzi,  aby  odbywała  się

w odpowiednim punkcie porządku obrad. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że chciałby wytłumaczyć kilka kwestii poruszonych przez 

Pana radnego. Jeżeli chodzi o kontrolę w miesiącu maju, to Komisja Rewizyjna uznała, iż będzie

to  najlepszy moment,  gdyż będzie  to  okres  po okresie  grzewczym, czyli  będzie  pogląd całego 

okresu i Komisja uznała to za optymalny termin. Ponadto o wyborach do samorządu mówi się, iż 

odbędą się w czerwcu razem z wyborami do europarlamentu i prawdopodobnie obecna rada zajmie 

się wskazanym tematem.   

Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska  –  Jacek  Wiśniewski powiedział,  że  takiego  sformułowania  jak 

rozliczanie to w żadnym przepisie, ani statucie Gminy Wyrzysk, czy w żadnej ustawie Komisja 

Rewizyjna nie ma oraz takiego wskazanego celu.  

Przewodniczący Rady – Roman Łuka  zapytał  radnego Pana Stefana Wełniaka,  czy chciałby się 

jeszcze odnieść do wypowiedzi? 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że o ile wybory miałyby odbyć się w czerwcu, to mógłby się 

ostatecznie z tym terminem zgodzić. Natomiast sprawdzanie dotyczy tego, iż Komisja Rewizyjna 

jest organem kontrolującym z czego przedstawia wnioski radzie, co jest bardzo istotne, a jak na 

razie to jest wszystko nie przekazywane radnym. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że z każdego posiedzenia Komisji Rewizyjnej sporządzane 

są  protokoły  w  trzech  egzemplarzach  przekazywanych  dla  Pani  Burmistrz,  dla  Pana 

Przewodniczącego Rady oraz jeden egzemplarz wpinany jest do akt Komisji. W związku z tym 

każdy  z  zainteresowanych  radnych  może  z  tego  skorzystać  i  mieć  wgląd  do  wniosków,  a  jak 

wiadomo Pan radny bardzo skwapliwie  z  tego korzysta.  Natomiast  jeżeli  byłyby jakieś  rażące 

uchybienia i Komisja Rewizyjna by takie stwierdziła, to taki temat poruszony byłby i nawet na 

sesji. Kończąc radny dodał, że jeżeli któryś z członków Komisji się nie zna i coś podpisuje to prosi, 

aby wskazać z imienia i nazwiska, to zawnioskuje o usunięcie takiej osoby z członków Komisji 

Rewizyjnej, jeżeli taka osoba w ogóle jest.  

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska powiedziała, że procedowany jest temat związany

z planem pracy Komisji Rewizyjnej i niezależnie od tego jaki jest termin wyborów, to występuje 

ciągłość władzy i  ciągłość realizowanych zadań.  W związku z tym, iż  procedowany jest  temat  

półrocznej  pracy  Komisji  Rewizyjnej,  to  zapisany został  plan  pracy na  pół  roku,  gdzie  należy 

jeszcze raz podkreślić o ciągłości władzy. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  I 

półrocze 2024 r.
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Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2024 r.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 13 głosami „za” i 1 głosem ,,przeciw” Rada podjęła uchwałę Nr 

LXXIII/666/2023, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

15) obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały VI/46/2015 Rady Miejskiej 

w Wyrzysku w sprawie poboru podatków w drodze inkasa.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Radca  Prawny  –  Ireneusz  Subczyński  powiedział,  że  akt  prawny  nie  rozstrzyga  o  kwestiach 

dotyczących uchwały, czyli w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, lecz dotyczy to aktu 

porządkującego. Wynika to z tego, iż występuje ustawa o ogłaszaniu aktów normatywnych i innych 

aktów prawnych, i ustawa mówi o tym, że w przypadku kiedy do aktów prawa miejscowego, gdzie 

uchwała  w  sprawie  poboru  podatków  w  drodze  inkasa  i  zmian,  to  należy  po  tych  zmianach 

obwieścić  tekst  jednolity,  aby  społeczeństwo  w  przypadku  wielu  zmian  miało  do  czynienia

z  jednym  aktem  prawnym.  W  związku  z  tym  na  skutek  kilku  zmian  dotyczących  stanowisk 

sołtysów  należało  kilkakrotnie  zmienić  załącznik  do  uchwały,  gdzie  wskazywane  były  osoby 

pełniące funkcje sołtysów, czyli inkasentów. Kończąc Radca Prawny dodał, że omawiany punkt 

dotyczy  tylko  aktu  porządkowego  i  dlatego  też  jest  forma  obwieszczenia  i  ogłoszenia  tekstu 

jednolitego. 
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Radny Mateusz Jaremko zapytał, czy sołtysi głosują w sprawie uchwały, czy występuje konflikt 

interesów?

Radca Prawny – Ireneusz Subczyński  powiedział, że nie ma w tym miejscu problemu, gdyż nie 

dotyczy  to  uchwały  lecz  obwieszczenia,  gdzie  nie  dokonuje  się  zmian  lecz  wskazuje  się,  iż 

wprowadzone dotychczas zmiany ogłaszane są na podstawie jednego aktu i nie zachodzi obowiązek 

wyłączenia się z głosowania. 

Następnie  Przewodniczący Rady poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  nad  obwieszczeniem

w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  VI/46/2015  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w 

sprawie poboru podatków w drodze inkasa.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 28 listopada 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad  obwieszczeniem w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego  uchwały  VI/46/2015  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  poboru  podatków

w drodze inkasa.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada przegłosowała obwieszczenie, które stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu.

Ad. 7 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Wiceprzewodniczący Rady  Ryszard Sell  powiedział, że Gminna Komisja Wyborcza zatwierdziła 

wyniki wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku, gdzie o 15 mandatów walczyło 29 
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kandydatów, a frekwencja wyborcza wyniosła 66%. Natomiast jak nic nie ulegnie zmianie, to dnia 

14 grudnia br. odbędzie się I inauguracyjna Sesja Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku VI 

kadencji. W związku z tym Wiceprzewodniczący Rady serdecznie zaprosił wszystkich chętnych

o przybycie na I sesję Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku. 

Ad. 8 Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

Nie podjęto dyskusji. 

Ad. 9 Wolne głosy

Radny Stefan Wełniak powiedział, że na poprzedniej Sesji Rady Miejskiej złożył zapytanie kto trafił 

do  Prokuratury  odnośnie  sprawy  związanej  z  kotłownią  w  Osieku  przy  Szkole  Podstawowej. 

W związku z tym radny dodał, że nie uzyskał żadnej odpowiedzi na piśmie, a było tak zapewniane 

i minął termin 30 dni od poprzedniej sesji, która odbyła się 25 października br. Następnie radny 

skierował  pytanie  do  Pana  Przewodniczącego  Rady  i  zapytał,  dlaczego  nie  została  powołana 

komisja do spraw ławników, gdyż to był obowiązek Przewodniczącego Rady. Wyjaśniając radny 

dodał, że pomimo braku osób zgłaszających się do tej funkcji, to i tak powinna zostać powołana 

Komisja. Taka Komisja powinna zostać powołana, a następnie wszystko wyjaśnione radzie, gdyż 

dobrze byłoby mieć swoich przedstawicieli w sądzie.

O godzinie 13:07 salę obrad opuściła radna Beata Królik.  

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o pierwsze pytanie 

Pana  radnego,  to  powtórzy  po  raz  kolejny,  iż  sprawa  jest  w  Prokuraturze  i  na  sesji  została  

przekazana taka informacja, a żadnej innej informacji w tej kwestii nie można udzielić. W związku 

z tym, czy takie postępowanie zostało wszczęte, czy też i nie to jest sprawa Prokuratora. Natomiast 

jak sprawa jest w Prokuraturze, to co w takim przypadku Burmistrz ma odpowiedzieć. Informacja 

została udzielona ustnie  i wszyscy ją słyszeli, gdzie zostało wskazane, iż sprawa została oddana 

do Prokuratury. Natomiast jak Pan radny chce uzyskać jeszcze raz taką samą informację, to zostanie 

ona  udzielona  na  piśmie.  Następnie  Burmistrz  Wyrzysk  odniosła  się  do  sprawy  ławników 

i powiedziała, że Pan radny złożył interpelacją w trybie informacji publicznej i oczywiście uzyskał 

odpowiedź na piśmie, że wszelkie procedury związane z powoływaniem, czy niepowoływaniem 

oraz  obwieszczaniem zostały  zachowane.  Natomiast  jest  bardzo  przykro,  że  Pana  radnego  nie 

zadowalają żadne odpowiedzi, gdyż udzielane są zgodnie z prawem i jakie są właściwe, a nie takie  

które zadowolą Pana radnego.  

Przewodniczący Rady Roman Łuka powiedział, że szkoda, iż Pan radny wcześniej się nie zgłosił 

w  sprawie  ławników,  gdyż  wyjaśniłby  tą  sprawę  o  dużo  wcześniej.  W  związku  z  tym 

Przewodniczący  Rady  zaprosił  Pana  Radnego  Stefana  Wełniaka  do  swojego  biura,  aby  móc 

porozmawiać na ten temat, po wcześniejszej poradzie u Pana Mecenasa. 
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Radny Stefan Wełniak powiedział, że podczas ostatniej sesji dobrze usłyszał, iż otrzyma informację 

na piśmie ze wskazaniem kogo, za co i kiedy.

Burmistrz  Wyrzyska –  Bogusława Jagodzińska  odpowiedziała,  że  postępowanie  w Prokuraturze 

toczy się w sprawie, a kogo, kiedy i za co Prokurator będzie osądzał, to dowiemy się wtedy kiedy  

zostanie określone postępowanie przez Prokuratora. Od burmistrza takiej odpowiedzi nie można 

uzyskać,  gdyż  nie  jest  burmistrz  Prokuratorem,  a  postępowanie  toczy  się  w sprawie.  Kończąc 

Burmistrz Wyrzyska dodała, że dobrze wie o tym, że Pan radny chciałby, aby padały nazwiska 

z informacją, iż postępowanie toczy się przeciwko Bogusławie Jagodzińskiej. W związku z tym nie 

można udzielić  odpowiedzi  na te  trzy nurtujące pytania,  a  jak Pan radny bardzo chce uzyskać 

odpowiedź, to najlepiej, żeby zgłosił się w tej sprawie do Prokuratury i może zostanie udzielona 

odpowiedź.

O godzinie 13:12 na salę obrad powróciła radna Beata Królik.

Radny Mateusz Jaremko powiedział, że Pan radny Stefan Wełniak zwrócił się do całej Komisji 

Rewizyjnej,  że  protokoły  były  tak  merytorycznie  zrobione,  a  jedyny  zarzut  jaki  padł  to  czas 

obradowania Komisji. W związku z tym radny podziękował za takie uznanie. 

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska powiedziała,  że  chciałaby  zwrócić  się  również 

do  osób,  które  oglądają  transmisje  posiedzenia  i  serdecznie  zaprosić  w  najbliższą  niedzielę 

na Kiermasz Bożonarodzeniowy, który organizowany jest przez Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury, 

we współpracy z Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej oraz Ośrodkiem Sportu i Rekreacji 

w Wyrzysku. Taki kiermasz odbędzie się na targowisku miejskim od godziny 15:30. Kontynuując 

Burmistrz Wyrzyska dodała, że w szczególności zaprasza na otwarcie projektu, którym zawiadywał 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy z Panią Hanna Łapacz na czele,  czyli  program jadłodzielni. 

W tym dniu nastąpi uroczyste otwarcie,  na które przybędą goście z Urzędu Marszałkowskiego, 

Radni Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, gdyż to oni głosowali za tym, aby Gmina Wyrzysk 

uzyskała stosowną dotację. Poza tym po raz pierwszy zostanie zaprezentowana scena, która również 

w dużej mierze została zakupiona z projektu i w tym miejscu bardzo ucieszą się Państwo Sołtysi,  

gdyż scena należy do gminy, a będzie ją można wykorzystywać nie tylko na imprezach miejskich 

lecz również w Sołectwach. Teraz tylko od organizacji i Państwa Sołtysów będzie zależało aby 

ustawić  sobie  tak  terminy,  żeby  taka  scena  przy  organizacji  Dnia  Dziecka,  czy  Mikołaja  była 

dostępna.  Natomiast  rozkładaniem,  czy  składaniem  będą  zajmowali  się  wykwalifikowani 

pracownicy. Kontynuując Burmistrz Wyrzysk nawiązała jeszcze do jadłodzielni, gdyż padało dużo 

pytań dotyczących: kto będzie sprzątał jadłodzielnię, kiedy będzie sprzątał oraz gdzie takie osoby 

zostaną  wyznaczone.  Takie  osoby  zostaną  wyznaczone  i  nad  całością  funkcjonowania  będzie 

czuwał  Miejsko-Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Wyrzysku.  Tacy  pracownicy  będą 

sprawdzali  przydatność  potraw  do  spożycia  oraz  będą  dbać  o  czystość  jadłodzielni.  Kończąc 

Burmistrz Wyrzyska przypomniała o organizowanej wigilii w dniu 20 grudnia 2023 roku, w środę 
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o godzinie 10:00 dla mieszkańców gminy dla osób samotnych i będących w potrzebie. Na wigilię 

zaprasza Burmistrz Wyrzyska, Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i Miejsko-Gminny 

Ośrodek Kultury.   Jeżeli  są  osoby samotne,  które  potrzebują  dowiezienia,  to  należy je  zgłosić 

do   Miejsko-Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej,  czy  Miejsko-Gminny  Ośrodka  Kultury 

w  Wyrzysku.  Ponadto  padła  prośba  do  Sołtysów  oraz  Radnych  aby  w  swoich  środowiskach 

powiadomili  takie  osoby,  a  plakaty  zostaną  rozwieszone  po  odbyciu  się  Kiermaszu 

Bożonarodzeniowego. 

Radny  Stefan  Wełniak powiedział,  że  dziękuje  za  przesłanie  apelu  z  Urzędu  Miejskiego 

w  Obrzycku,  który  mówił  w  sprawie  kotłów  węglowych,  dotyczących  uchwały  Sejmiku 

Wojewódzkiego. Kontynuując radny dodał, że nie wie czy radni to czytali, ale on przeczytał, gdzie 

został wskazany termin do końca grudnia 2023 roku. W związku z tym radny zapytał, czy Rada 

będzie  podejmowała  uchwałę  w tej  sprawie  lub  czy  przedłuży termin  do 2024 roku,  gdyż  jak 

wiadomo środowisko w gminie nie jest bogate, aby mogli od razu wymienić wszystkie piece, gdzie 

tym bardziej, że są ograniczone środki na dofinansowanie w tym zakresie. Kończąc radny skierował 

pytanie do Przewodniczącego Rady, jaka zostanie podjęta decyzja w przedmiotowej sprawie?

Przewodniczący Rady Roman Łuka powiedział, że po to została przesłana wskazana uchwała, aby 

móc  wspólnie  zadecydować  co  dalej  i  ma  nadzieję,  że  w najbliższym czasie  zostanie  podjęta 

decyzja.  Następnie  Przewodniczący  Rady  nawiązał  do  jadłodajni  i  dodał,  że  słyszy  głosy 

od  mieszkańców,  którzy  z  niecierpliwością  czekają  kiedy  to  ruszy  i  nie  zastanawiają  się  kto  

to będzie sprzątał,  a  jest  to ważna sprawa,  którą Pani  Burmistrz dokładnie wyjaśniła.  Kończąc 

Przewodniczący Rady nawiązał do organizowanej wigilii i dodał, że nie raz był na takiej wigilii,  

która się bardzo sprawdzała i jest bardzo potrzebna dla wszystkich potrzebujących mieszkańców, 

na którą bardzo serdecznie zaprasza w imieniu Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad i  częścią jawną sesji  o godzinie 13:24 

Przewodniczący Rady zarządził 3 minuty przerwy dziękując wszystkim obecnym za udział.

O godzinie 13:35 wznowiono obrady i rozpoczęto część niejawną sesji. 

Ad. 10  Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych za rok 2022 (część niejawna 

sesji):

Przewodniczący Rady poinformował,  że jest  to część niejawna sesji.  W związku z powyższym 

podziękował  wszystkim  obecnym  za  udział  w  sesji  i  poprosił  o  wyłączenie  urządzeń 

elektronicznych.

1) informacja Burmistrza o złożonych oświadczeniach przez: Zastępcę Burmistrza, Skarbnika 

Gminy,  Sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  osoby  zarządzające 
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gminnymi  osobami  prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  administracyjne  w  imieniu 

burmistrza,  

2) informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku dot. oświadczeń majątkowych 

radnych,

3) informacja  Wojewody  Wielkopolskiego  dot.  złożonych  oświadczeń  przez  Burmistrza  

i Przewodniczącego Rady,

4) informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pile dot. oświadczeń majątkowych za 2022 

rok złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady – część niejawna sesji zgodnie  

z art. 294 § 4 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. - Ordynacja podatkowa (Dz.U. z 2021 r., poz.  

1540 z późn. zm.).

Ad. 11  Zakończenie obrad.

O godzinie 13:50 Przewodniczący Rady zamknął LXXIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Przewodniczący Rady

Protokół sporządziła:      (-) Roman Łuka 
Dagmara Pinkowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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